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Odpowiadając na interpelację Radnego Rady Miejskiej  Ryszarda Biniaka z dnia 17 

czerwca 2024 r., w sprawie gospodarki wodno-ściekowej w zakresie stosowanych stawek za 

odbiór ścieków informuję. Częścią składową ceny za 1m3 wywozu nieczystości płynnych jest 

stawka taryfowa za 1m3 ścieków odprowadzanych do oczyszczalni. W związku z tym,  

w spłacie kredytu partycypują zarówno osoby korzystające z sieci kanalizacji sanitarnej, jak  

i osoby korzystające z usług wywozu nieczystości płynnych wozem asenizacyjnym.  

Zgodnie z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach, Gmina może 

dopłacać do taryf za ścieki, ale tylko gospodarstwom objętym systemem zbiorowego 

odprowadzania nieczystości. Dopłaty nie mogą obejmować mieszkańców korzystających  

z szamb, ponieważ nie ma podstaw prawnych do udzielenia mieszkańcom dopłat do wywozu 

nieczystości ciekłych ze zbiorników bezodpływowych - art. 219 ustawy z dnia 27 sierpnia 

2009 r. o finansach publicznych (Dz. U. z 2023 r. poz. 1270 z późn. zm.). Działania takie 

byłyby również sprzeczne z przepisami tej ustawy w związku z naruszeniem przepisów 

ustawy o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków. Podjęcie 

przedmiotowej uchwały wykraczałoby poza udzieloną radzie gminy delegację ustawową, 

wynikającą z wyżej wymienionych przepisów. Należy z nich wnioskować, że dopłata dotyczy 

odbiorców usług zbiorowego zaopatrzeniu w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków 

natomiast przepisy art. 24 ust. 6 ustawy o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym 

odprowadzaniu ścieków nie mają zastosowania do ścieków dowożonych do zlewni ścieków, 

które pozostają poza siecią kanalizacyjną i tym samym nie mieszczą się w pojęciu 

zbiorowego odprowadzania ścieków. 

Stawki za odbiór ścieków, odnosząc się do pytań zawartych w interpelacji 

przedstawiają się następująco:  

 



Ad. 1  

Indywidualnym odbiorcą podłączonym do sieci kanalizacji sanitarnej sprzedano wodę w 

ilości: 

• rok 2021 – 276 638,7 m3 

• rok 2022 – 288 287,2 m3 

• rok 2023 – 300 617,5 m3 

Ad. 2 

 Podpisano umowy na wywóz nieczystości płynnych wozem asenizacyjnym w ilości: 

• rok 2021 – 29 

• rok 2022 – 6 

• rok 2023 – 53 

Ad. 3 

 Odbiorcy wody niepodłączeni do sieci kanalizacji sanitarnej odebrano następujące ilości 

ścieków:  

• rok 2021 – 16 625,16 m3 

• rok 2022 – 16 242,55 m3 

• rok 2023 – 18 898,7 m3 

Ad. 4 

Mieszkańcom, z którymi podpisana jest umowa na wywóz nieczystości płynnych sprzedano 

wodę w następujących ilościach:  

• rok 2021 – 126 641,4 m3 

• rok 2022 –131 182,1 m3 

• rok 2023 –149 737,8 m3 
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